
Moderaterna och Kristdemokraterna 2023-08-21 
Kommunstyrelsen 

Protokollsanteckning till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-08-21 
KC2 – Budget 2024 Kommunfullmäktige 

Moderaterna och Kristdemokraterna avstår från att delta i beslutet gällande planeringsunderlag 
för budget 2024. Varken Moderaterna eller Kristdemokraterna har varit med i beredningen av 
ärendet och kan därmed inte delta i beslut. Våra partier återkommer med våra ställningstagande 
när beslut tas om budget 2024. 

Moderaterna och Kristdemokraterna i Kommunstyrelsen 

Annette Carlson (M) Niklas Arvidsson (KD) 

Bilaga till § 273 Budget 2024 Kommunfullmäktige



Borås 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 
KC2 Budget 2024 Kommunfullmäktige 

Protokollsanteckning 

Sverigedemokraterna väljer att avstå från att delta vid beslut. Detta ställningstagande bygger dels 

på att vi, likt tidigare år, avser lämna ett alternativt budgetförslag, dels tilläggsyrkanden till 

Kommunfullmäktige.  

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd Ledamot 

Bilaga till § 273 Budget 2024 Kommunfullmäktige



Protokollsanteckning till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-08-21: 

KC2: Budget 2024 Kommunfullmäktige 

Vänsterpartiet väljer att avstå från att delta i beslut om budget för Kommunfullmäktige för 2024 med 
hänvisning till vår egen budgetprocess där vi till fullmäktige i november kommer lägga fram ett 
samlat förslag med ekonomiska ramar för respektive nämnd. I detta ingår också 
Kommunfullmäktiges ram. 

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 273 Budget 2024 Kommunfullmäktige



Moderaterna och Kristdemokraterna 2023-08-21 
Kommunstyrelsen 

Protokollsanteckning till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-08-21 
KC9 – Planeringsunderlag 2024 Kommunstyrelsen 

Moderaterna och Kristdemokraterna avstår från att delta i beslutet gällande planeringsunderlag 
för budget 2024. Varken Moderaterna eller Kristdemokraterna har varit med i beredningen av 
ärendet och deltar därför inte i beslut. Våra partier återkommer med våra ställningstagande när 
beslut tas om budget 2024. 

Moderaterna och Kristdemokraterna i Kommunstyrelsen 

Annette Carlson (M) Niklas Arvidsson (KD) 

Bilaga till § 279 Planeringsunderlag 2024 Kommunstyrelsen



Borås 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 
KC9 Budget 2024 Kommunstyrelsen 

Protokollsanteckning 

Sverigedemokraterna väljer att avstå från att delta vid beslut. Detta ställningstagande bygger dels 

på att vi, likt tidigare år, avser lämna ett alternativt budgetförslag, dels tilläggsyrkanden till 

Kommunfullmäktige.  

Vi noterar även att oppositionen, ännu ett år, inte har fått vara med vid framställandet av budget 

till Kommunstyrelsen. Förslaget kan därför inte betraktas som berett av Kommunstyrelsen som 

organ, utan ska ses som budgetförslag från den styrande konstellationen.  

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd Ledamot 

Bilaga till § 279 Planeringsunderlag 2024 Kommunstyrelsen



Protokollsanteckning till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-08-21: 

KC9: Planeringsunderlag 2024 Kommunstyrelsen 

Vänsterpartiet väljer att avstå från att delta i beslut om planeringsunderlag för Kommunstyrelsen för 
2024 med hänvisning till vår egen budgetprocess där vi till kommunfullmäktige i november kommer 
lägga fram ett samlat förslag med ekonomiska ramar för respektive nämnd. 

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 279 Planeringsunderlag 2024 Kommunstyrelsen



Initiativ i Kommunstyrelsen 

Borås den 17 augusti 2023 

Vad har gjorts för att möjliggöra folktandvård i Sandared 

Moderaterna anser att kommunen ska göra vad den kan för att underlätta vardagen för 
kommuninvånarna och arbeta tillsammans med Västra Götalandsregionen för att möjliggöra att 
folktandvård åter igen kan erbjudas i Sandared. 

Den 31 mars lämnade vårt parti ett initiativärende om att påbörja dialog med om hur Borås Stad kan 
vara behjälpliga så att folktandvård kan erbjudas i Sandared.  

Beslutet vid Kommunstyrelsens sammanträde den 3 april blev att sådan dialog skulle påbörjas. 

Vi önskar därför en redovisning av på vilket vis dialogen förs och vilka möjligheterna är att 
Folktandvården åter igen har lokaler i Sandared. 

Moderaterna i Kommunstyrelsen 
Annette Carlson 

Marie Jöreteg 

Hasse Ikävalko 

Elvira Löwenadler 

Björn-Ola Kronander 

Bilaga till § 280 Initiativärende: Vad har gjorts för att möjliggöra folktandvård i Sandared



21 augusti 2023 

Svar på initiativärende ”Vad har gjorts för att möjliggöra folktandvård i Sandared?” 

Den 31 mars 2023 lämnade Moderaterna in ett initiativärende till Kommunstyrelsen om att man 
önskade en dialog med om hur Borås Stad kan vara behjälpliga så att folktandvård kan erbjudas i 
Sandared. Inför Kommunstyrelsens möte den 21 augusti 2023 önskas en redovisning av på vilket vis 
dialogen förs och vilka möjligheterna är att Folktandvården åter igen har lokaler i Sandared. 

Följande har skett: 

Den 5 maj 2023 togs frågan upp på Folkhälsodialog med Delregional nämnd södra, Västra 
Götalandsregionen, som är den nämnd som för dialog med kommunerna.   Av minnesanteckningarna 
framgår att en utredning vad gäller folktandvårdens lokalisering pågår samt att Borås Stad gärna är 
behjälplig vad gäller exempelvis brist på lokaler  

Från Borås Stad medverkade Ylva Lengberg (S), kommunalråd, Marie Jöreteg (M), kommunalråd, 
Håkan Eriksson (C) ordförande Fritid- och folkhälsonämnden samt Rebecca Rapp (SD) politisk 
sekreterare. 

Med detta räknas initiativärendet vara besvarat. 

Ylva Lengberg 

Ansvarigt kommunalråd 

Bilaga till § 280 Initiativärende: Vad har gjorts för att möjliggöra folktandvård i Sandared



Initiativärende till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-08-21: 

Ge Kommunstyrelsen information om planerna för 
nytt vattenverk 
Den 8 juli kunde man i Borås tidning läsa om beslutet från Borås Energi och Miljös styrelse om att 
bolaget ska utreda en reservlösning till det planerade vattenverket i Dalsjöfors och till den nya 
dricksvattentäkten i Tolken. Vänsterpartiet tycker i grund och botten att det är ett klokt beslut – men 
ställer oss frågande till hur den politiska processen runt beslutet har sett ut. Det är inte rimligt att 
ledamöter i den politiska referensgrupp för vattentäktsprojektet, som Kommunfullmäktige beslutat 
ska följa projektet, får ta del av ett sådant viktigt beslut genom medieuppgifter. 

Ingen boråsare har missat de omfattande diskussionerna om den nya vattentäkten – dess pris, 
påverkan på närmiljön och effekter för dricksvattenförsörjningen. Från Mitt-samverkan tycks 
positionerna inför beslutet i Borås Energi och Miljös styrelse ha förändrats. Tidigare har det inte varit 
aktuellt att gå utanför det inriktningsbeslut som fullmäktige fattade om Tolken som ny vattentäkt. Nu 
öppnar man, utan nytt beslut i fullmäktige, upp för ett alternativ där man bygger ett nytt vattenverk i 
direkt anslutning till det befintliga vid Öresjö. 

Investeringen i ett nytt vattenverk är ett av de större investeringsbeslut som i närtid står inför. Därför 
är det viktigt att frågorna hanteras med stor transparens. Kommunfullmäktige valde att tillsätta en 
politisk referensgrupp bestående av kommunalråd och gruppledare för att göra avstämningar vid 
strategiska vägval. Beslutet att utreda en reservplan framstår i allra högsta grad som ett sådant 
vägval. Att detta görs utan att den politiska referensgruppen har blivit informerad, inte ens i 
efterhand, är anmärkningsvärt. 

Med hänvisning till ovanstående föreslår Vänsterpartiet: 

- Att Borås Energi och Miljö kallas till ett Kommunstyrelsesammanträde för att informera om
beslutet att utreda en alternativ lösning till det planerade vattenverket i Dalsjöfors och en ny
vattentäkt i Tolken

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 281 Initiativärende: Ge Kommunstyrelsen information om planerna för nytt vattenverk



Nytt yrkande på initiativärendet om information om Vattenverket. 

Med hänvisning till ovanstående föreslår Vänsterpartiet: 

- Att Borås Energi och Miljö bjuds in till ett möte med referensgruppen för nytt vattenverk
för att informera om beslutet att utreda en alternativ lösning till det planerade vattenverket i
Dalsjöfors och en ny vattentäkt i Tolken

Stefan Lindborg (V) och Anne Rapinoja (V) 

Bilaga till § 281 Initiativärende: Ge Kommunstyrelsen information om planerna för nytt vattenverk



Tilläggsförslag till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-08-21: 

PF1: Svar på motion av Inger Landström: Identifiera våldsutsatthet 
hos våra anställda i Borås Stad 

Vänsterpartiet är glada över det föreslagna bifallet till vår motion. Med anledning av detta anser vi 
också att vårt initiativärende i Kommunstyrelsen med ett liknande förslag från 2021-04-26, ”Ta 
arbetsgivaransvar för våldsutsatta” kan avslutas. 

Med anledning av ovanstående föreslår Vänsterpartiet Kommunstyrelsen för egen del besluta att: 

- Initiativärendet ”Ta arbetsgivaransvar för våldsutsatta” är besvarat.

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 282 Svar på Motion av Inger Landström (V): Identifiera våldsutsatthet hos våra anställda i Borås Stad



Kommunstyrelsen 

Postadress 

501 80 Borås 
Besöksadress 

Kungsgatan 55 
Hemsida 

boras.se 
E-post

boras.stad@boras.se 
Telefon 

033-35 70 00 vxl

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

SVAR PÅ MOTION 
Sida 

1(2) 

Datum 

20XX-XX-XX 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2023-00235 1.1.1.1 

Kommunfullmäktige 

Svar på motion av Inger Landström (V): Identifiera 

våldsutsatthet hos våra anställda i Borås stad 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

att anse motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Inger Landström (V) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde den 16 mars 

2023 lämnat in en motion om dels att Borås Stad ska ta arbetsgivaransvar för 

våldsutsatta genom att rutinmässigt ställa frågor om våld i nära relation till 

anställda, dels att Borås Stad ska tillse att samtliga anställda kan ta del av en 

introduktionskurs om mäns våld mot kvinnor och våld i nära relationer.  

Syftet med motionen är att genom kunskap öka förutsättningarna för att både 

förebygga och upptäcka våld men också att Borås Stad ska kunna ge stöd och 

skydd till dem som har utsatts. En bred utbildningssatsning skulle enligt 

motionären också markera att kommunen prioriterar arbetet mot mäns våld 

mot kvinnor och våld i nära relationer, liksom att anställda och politiker har ett 

ansvar för att tillsammans förebygga våldet. Motionen har inte skickats på 

remiss. 

Kommunstyrelsen anser att kommunen redan arbetar med frågan som 

motionen föreslår, och att motionen därför ska anses vara besvarad. 

Ärendet i sin helhet 

Inger Landström (V) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde den 16 mars 

2023 lämnat in en motion om dels att Borås Stad ska ta arbetsgivaransvar för 

våldsutsatta genom att rutinmässigt ställa frågor om våld i nära relation till 

anställda, dels att Borås Stad ska tillse att samtliga anställda kan ta del av en 

introduktionskurs om mäns våld mot kvinnor och våld i nära relationer.  

Generellt gäller att kampen mot våld i nära relationer aldrig får avstanna oavsett 

våldets art och vem som drabbas. I Borås Stad finns i dag rutiner som 

säkerställer att chefer är observanta på medarbetarnas psykiska och fysiska hälsa 

samt fångar upp tidiga signaler på ohälsa av olika slag. Det sker systematiskt 

och regelbundet med hjälp av enkäten Mätstickan och i det årliga 

medarbetarsamtalet, men då med störst fokus på situationen på arbetsplatsen. 

Bilaga till § 282 Svar på Motion av Inger Landström (V): Identifiera våldsutsatthet hos våra anställda i Borås Stad



Borås Stad 
  Sida 

2(2) 

 

 

Om en chef i vardagen noterar att något inte står rätt till kontaktar hen 

företagshälsovården som gör en bedömning av medarbetarens situation. Då 

genomförs en bred kartläggning där frågor om våld i nära relationer alltid ingår. 

Vid behov hjälper företagshälsovården medarbetaren vidare till annan lämplig 

instans.  

 

Kommunstyrelsen konstaterar att de befintliga åtgärderna är tillräckliga när det 

gäller utbildning för anställda. Samtliga anställda kan ta del av en webbaserad 

utbildning om mäns våld mot kvinnor i nära relationer: ”Våld i nära relation – 

agera som chef eller kollega”. Utbildningen är framtagen av 

Jämställdhetsmyndigheten och finns med i SAM-hjulet under aktiviteten 

”Arbetsanspassning, sjukdom och arbete med ohälsa”. Utbildningen är även 

tillgänglig via intranätet. Denna del av motionen är därmed redan uppfylld, 

menar Kommunstyrelsen. 

  

Frågan om våld i nära relation kan dock lyftas fram ytterligare. Personal- och 

förhandlingsavdelningen bör därför löpande se över arbetsgivarens rutiner och 

stödmaterial för att rutinmässigt kunna ställa frågor till anställda om våld i nära 

relation. Motionen har inte skickats på remiss. 

 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att besvara motionen.  

Beslutsunderlag 

1. Motion: Identifiera våldsutsatthet hos våra anställda i Borås stad. 

 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 

1. Stadsledningskansliet, Annica Dahlén, annica.dahlen@boras.se 

 

 

För Sverigedemokraterna, 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 
 



Kommunstyrelsen 
Postadress 
501 80 Borås 

Besöksadress 
Kungsgatan 55 

Hemsida 
boras.se 

E-post
boras.stad@boras.se 

Telefon 
033-35 70 00 vxl

KOMMUNFULLMÄKTIGESKRIVELSE 
Sida 
1(3) 

Datum 
2023-04-03 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2022-00190 3.7.2.25 

Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Enkäter gällande rapportering av ej verkställda 
gynnande biståndsbeslut år 2022 

Kommunstyrelsen beslutar 
Rapporterna läggs till handlingarna, samt 

Att kalla presidierna i Vård- och äldrenämnden, Sociala omsorgsnämnden och 
Lokalförsörjningsförvaltningen till ett kommande sammanträde med 
Kommunstyrelsen, för att redogöra för boendesituationen och hur de planerar 
att åtgärda bristen på boendeplatser.  

Sammanfattning  
Den 1 juni 2013 bildades den nya myndigheten Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) som då tog över tillsynsverksamheten från Socialstyrelsen. Det 
innebär att kommuner nu är skyldiga att anmäla till IVO om beviljade insatser 
enligt social-tjänstlagen (SoL) och LSS inte har verkställts senast tre månader 
efter beslut.  

Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgs-nämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 
tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen 

I rapporten som läggs fram till Kommunfullmäktige framgår det att det råder 
brist på boendeplatser för 9 § LSS och 1 § SoL. För att ta tag i den platsbrist 

Bilaga till § 283 Enkäter gällande rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut år 2023



Borås Stad 
  Sida 
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som nu rådet i Borås förslås att samla presidierna i Vård- och äldrenämnden, 
Sociala omsorgsnämnden och Lokalförsörjningsförvaltningen för att de ska 
redogöra för boendesituation och hur de planerar att åtgärda bristen på boende. 

 

Ärendet i sin helhet 
Den 1 juni 2013 bildades den nya myndigheten Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) som då tog över tillsynsverksamheten från Socialstyrelsen. Det 
innebär att kommuner nu är skyldiga att anmäla till IVO om beviljade insatser 
enligt social-tjänstlagen (SoL) och LSS inte har verkställts senast tre månader 
efter beslut.  

Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgs-nämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 
tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen. 

Till Kommunfullmäktige ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden lämna en statistikrapport över hur många gynnande beslut enligt 
4 kap. 1 § SoL som inte verkställts inom tre månader från dagen för respektive 
beslut. I rapporten ska anges vilka typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur 
lång tid som förflutit från dagen för respektive beslut. Uppgifterna i rapporten 
ska vara avidentifierade. 

Som en yttersta konsekvens av lagändringen kan IVO ansöka hos Länsrätten 
om att den dömer ut särskild avgift till kommun som inte inom skälig tid 
tillhandahåller bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL eller 9 § LSS. 

IVO har kommit överens om att rapporteringen ska göras på ett enhetligt sätt 
över landet, genom e-socialtjänst. Det är ett webbaserat system för rapportering 
av ej verkställda beslut enligt SoL och LSS. 

Kommunen har till IVO anmält en huvudrapportör som fungerar som 
kontaktperson gentemot IVO och sköter nyanmälan och ändringar av 
rapportörer. Det har också utsetts en rapportör per berörd förvaltning som 
sköter själva inrapporteringen av ej verkställda beslut till IVO. 

För att kunna följa ej verkställda beslut presenteras en graf över en längre 
period. 
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Beslutsunderlag 
 
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 4 kap.1 
§ SoL t.o.m. den 31 december 2022 
2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt 9 § LSS 
t.o.m. den 31 december 2022 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Arbetslivsnämnden 
2. Individ – och familjeomsorgsnämnden 
3. Sociala omsorgsnämnden 
4. Stadsrevisionen 
5. Vård- och äldrenämnden 

 
 
Moderaterna och Kristdemokraterna i Kommunstyrelsen 

 

Marie Jöreteg (M)  Niklas Arvidsson (KD) 
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Kommunstyrelsen 

Postadress 

501 80 Borås 
Besöksadress 

Kungsgatan 55 
Hemsida 

boras.se 
E-post

boras.stad@boras.se 
Telefon 

033-35 70 00 vxl

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

SKRIVELSE 
Sida 

1(2) 

Datum 

2023-08-21 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2023-00489 3.1.1.1 

Detaljplaneändring för Sjömarken, Backabo 2:52 

(Sjöhagenskolan) 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen avslår förslaget om att ändra detaljplanen för fastigheten 

Backabo 2:25 (Sjöhagenskolan).  

Ärendet i sin helhet 

Borås Stad äger fastigheten Backabo 2:52 (Sjöhagenskolan) i Sjömarken, huset 

byggdes 1948 och förvaltas av Lokalförsörjningsförvaltningen och är 

kulturhistoriskt värdefullt. Huset har i stort sett stått tomt sedan 2016 fram tills 

kriget i Ukraina bröt ut 2022 då beslutades att iordningställa det för 

ankomstboende. Lokalerna fräschades upp med målning och golv i vissa rum 

och ventilationen servades. 

Kommunstyrelsen anser att fastigheten behövs för kommunalt ändamål och 

bör därför användas som en framtida resursskola. Fastigheten är idag planlagd 

för skoländamål i en detaljplan från 2003 och har tidigare använts som 

resursskola. Kommunstyrelsen anser därför inte att detaljplanen ska ändras för 

att underlätta försäljning då det finns ett intresse av att fastigheten möjliggör 

användandet av en framtida resursskola.  

I regeringens proposition 2021/22:156 gällande resursskolor och tilläggsbelopp 

för särskilt stöd föreslogs ändringar i skollagen (2010:800), som innebär att en 

kommun vid vissa skolenheter får begränsa utbildningen för elever i behov av 

särskilt stöd och på så vis använda resursskolor. Systemet möjliggör således att 

tilläggsbeloppet ska bli mer likvärdigt och rättvist så att barn och elever får det 

stöd de behöver för att klara skolgången.  

Närheten till järnvägen med farligt gods gör att det finns svårigheter att lösa 

risk- och bullerproblematiken. Däremot har tidigare bedömningar gjorts och 

detaljplanen har fastställt att en resursskola är en lämplig verksamhet att bedriva 

i fastigheten. Att inte göra ändringar i detaljplanen innebär också att det gröna i 

området bevaras och främjar mångfalden i naturen.   

Beslutsunderlag 

1. Fastighetskarta

2. Översiktskarta

Bilaga till § 287 Detaljplaneändring för Sjömarken, Backabo 2:52 (Sjöhagenskolan)
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3. Sjöhagenskolan (Bild) 

Beslutet expedieras till 

1. Samhällsbyggnadsnämnden 

2. Lokalförsörjningsnämnden 

 

 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd  Ledamot  

 



Kommunstyrelsen 

Postadress 

501 80 Borås 
Besöksadress 

Kungsgatan 55 
Hemsida 

boras.se 
E-post

boras.stad@boras.se 
Telefon 

033-35 70 00 vxl

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

SVAR PÅ MOTION 
Sida 

1(2) 

Datum 

2023-08-21 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2023-00256 1.1.1.1 

Kommunfullmäktige 

Svar på motion av Andreas Exner (SD) och Leif 

Häggblom (SD): Slopa förskoleavgiften i juli 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Motionen bifalls.  

Ärendet i sin helhet 

Andreas Exner och Leif Häggblom har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 

2023-03-16 lämnat in förslaget att slopa förskoleavgiften i juli. 

Motionen har skickats på remiss till Förskolenämnden som har lämnat följande 

remissvar: 

Sverigedemokraterna har lämnat in en motion till Kommunfullmäktige om att 

slopa förskoleavgiften för juli månad. Motiveringen är bland annat att de flesta 

barn inte går i förskola under juli månad och att det därför inte är motiverat att 

betala avgift.  

Taxa för förskola och fritidshem i Borås Stad, bygger på Förordning (2001:160) 

om statsbidrag till kommuner som tillämpar maxtaxa inom förskolan och 

fritidshemmet. I förordningen framgår det att det finns ett tak för hur hög 

avgiften per månad får bli (maxtaxa). Om en familj betalar den högsta tillåtna 

avgiften utifrån förordningen får förskolan inte ta ut någon ytterligare avgift. 

Det finns inget som juridiskt hindrar en kommun som tillämpar maxtaxa att ta 

ut en lägre avgift än maxtaxan, men en stor del av Förskolenämndens budget 

baseras på avgifter och övriga intäkter. För 2022 var dessa intäkter knappt 80 

Mkr. För juli månad 2022 var föräldraintäkterna för förskola drygt 7,4 Mkr.  

Förskolenämnden har lokal- och personalkostnader för samtliga månader under 

året. Förskolenämnden ska också ha beredskap att ta emot de barn som 

behöver omsorg under juli månad. Mot bakgrund av detta avstyrker 

Förskolenämnden remissen. 

I en lågkonjunktur behöver även kommunerna ta sitt ansvar och göra det som 

krävs för att underlätta för hushållen där barnfamiljerna är den grupp som 

påverkas absolut mest. Genom att inte ta ut en förskoleavgift i juli månad för 

de som inte nyttjar tjänsten underlättar Borås Stad för barnfamiljernas ekonomi. 

Under sommaren är det betydligt färre föräldrar som nyttjar förskolan vilket 

också innebär att förskolorna inte behöver ha full personalstyrka under denna 

period. 

Bilaga till § 289 Svar på motion av Andreas Exner (SD) och Leif Häggblom (SD): Slopa förskoleavgiften i juli
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Det är således jämförbart med att man i regel inte betalar för ett 

mobilabonnemang som inte används. Denna princip bör även appliceras på 

Borås Stads förskolor. En tjänst som inte används ska barnfamiljerna inte 

behöva betala för.  

 

Kommunstyrelsen anser att motionen innebär en positivt fördelningspolitisk 

förändring som bör genomföras. Mot bakgrund av detta föreslår 

kommunstyrelsen att bifalla motionen.  

 

Beslutsunderlag 

1. Motion från Andreas Exner (SD) och Leif Häggblom (SD): Slopa 

förskoleavgiften i juli 

2. Remissvar från Förskolenämnden 

 

 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 

1. Andreas Exner och Leif Häggblom 

2. Förskolenämnden 

 

 

Andreas Exner (SD)   Kristian Silbvers (SD)  

Kommunalråd   Ledamot    

 



Borås 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 
E7 Återvinningstaxa 2024 

Protokollsanteckning 

Sverigedemokraterna noterar att Borås Energi och Miljö AB föreslår en höjning av 

återvinningstaxan med 10 % från och med 1 januari 2024.  

Vidare kan vi konstatera att våra farhågor, som vi lyfte fram i samband med Borås 

Kommunfullmäktiges beslut i och med övertagande av Förpacknings- och tidningsinsamlingen 

(FTI), nu även besannats. Den ersättning som närmast utlovats från övriga politiska partier och 

bolaget kommer endast att ersättas framgent och inte retroaktivt. Detta innebär att 

taxekollektivet i Borås belastats med en avgift för att hantera en annan organisations kostnader, 

vilket är oerhört anmärkningsvärt. 

Vi kan från vårt håll idag endast beklaga att den bristande hörsamheten kring våra invändningar 

och som nu föranlett att taxekollektivet i Borås betalat mer för en tjänst än vad som krävts.  

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd Ledamot 

Bilaga till § 295 Återvinningstaxa - Kommunalt avfall 2024



Protokollsanteckning till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-08-21: 

E7: Återvinningstaxa – Kommunalt avfall 2024 

I den upprättade fullmäktigeskrivelsen finns formuleringen där Kommunstyrelsen uppmanar bolaget 
att titta på möjligheterna till löpande effektiviseringar. Den föreslagna höjningen av nästa års 
återvinningstaxa är på en hög nivå och det följer på ett år då också höjningen var stor. Vänsterpartiet 
anser att Borås Energi och Miljö i samband med att man tillskriver Kommunstyrelsen om 
taxeförändringar årligen ska redovisa vilka effektiviseringar som har gjorts under det föregående 
året. Vi kommer att lämna in ett förslag om detta i en motion till Kommunfullmäktige. 

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 295 Återvinningstaxa - Kommunalt avfall 2024



Borås 
2023-08-21 

Kommunstyrelsen 
E8 Prisjustering VA 2024 

Protokollsanteckning 

Sverigedemokraterna noterar att Borås Energi och Miljö AB föreslår en höjning av VA-taxan med 

11 % från och med 1 januari 2024.  

Sverigedemokraterna har under en längre tid haft invändningar kring bristande 
effektiviseringsarbete hos Borås Energi och Miljö AB, detta särskilt inom VA området. Vi kan nu 
konstatera att bolaget flera år i rad redovisat stora underskott inom verksamheten, detta trots att 
bolaget vid flertalet tillfällen tidigare beviljats större höjningar av taxan för att kunna fondera 
medel till framtida dricksvattenförsörjning. Vi noterar att den ekonomiska planeringen varit och är 
än idag bristande. 

Vidare vill vi varna för att denna utveckling, i kombination med bolagets ambitioner om etablering 
av ett nytt vattenverk i Dalsjöfors med uttag i Tolken, kommer att leda till enorma prisökningar. 
Egna beräkningar visar att VA taxan behöver höjas med drygt 50 %, med 2023 års taxenivå som 
referens, för att kunna finanseria det nya vattenverket. Detta är en enorm kostnadsökning för 
staden, bolaget, och invånare som är anslutna till det kommunala VA-kollektivet. 

Mot denna bakgrund vill vi återigen fastslå vår hållning om att bolaget omgående måste vidta 
nödvändiga åtgärder för att dels effektivisera sin verksamhet, dels se över alternativ inom 
framtidens dricksvatten som inte är lika kostnadsdrivande men samtidigt garanterar rent vatten 
till boråsarna. 

För Sverigedemokraterna, 

Andreas Exner (SD) Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd Ledamot 

Bilaga till § 296 Prisjustering VA-taxa 2024



Protokollsanteckning till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-08-21: 

E8: Prisjustering VA-taxa 2024 

I den upprättade fullmäktigeskrivelsen finns formuleringen där Kommunstyrelsen anför att det är ”av 
stor vikt att bolaget fortsätter arbeta med kostnadseffektiviseringar”. Den föreslagna höjningen av 
VA-taxan är på en hög nivå. Vänsterpartiet anser att Borås Energi och Miljö i samband med att man 
tillskriver Kommunstyrelsen om taxeförändringar årligen ska redovisa vilka effektiviseringar som har 
gjorts under det föregående året. Vi kommer att lämna in ett förslag om detta i en motion till 
Kommunfullmäktige. 

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 296 Prisjustering VA-taxa 2024



Moderaterna och Kristdemokraterna 2023-08-21 
Kommunstyrelsen 

Protokollsanteckning till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-08-21 
E9 - Intern kontroll Kommunstyrelsen: Riskanalys och plan 2024 samt 
riktlinjer och anvisningar för intern kontroll 

Borås Stad har kommunövergripande regler för intern kontroll. Av dessa framgår att nämnderna och 
bolagen har det yttersta ansvaret för den interna kontrollen inom respektive verksamhetsområde 
och att varje nämnd ska ha en organisation för sin interna kontroll samt anta riktlinjer och 
anvisningar för denna.  

Varje år ska Kommunstyrelsen för egen del anta en plan för den interna kontrollen baserad på en 
riskanalys. Analysen av planen för 2024 har endast behandlats av förvaltningen.  

Flertalet nämnders beslut föregås av partiöverskridande arbete där både analys och plan bearbetas 
och leder fram till beslutsförslag och beslut. Att Kommunstyrelsens politiker inte haft något sådant 
arbete anser våra partier vara en brist i att ta ansvar för den interna kontrollen.  

Moderaterna och Kristdemokraterna i Kommunstyrelsen 

Annette Carlson (M) Niklas Arvidsson (KD) 

Bilaga till § 297 Intern kontroll Kommunstyrelsen: Riskanalys och plan 2024 samt riktlinjer och anvisningar 
för intern kontroll
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Datum 
2023-08-21 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2023-00218 3.2.1.0 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Kommunernas klimatlöften 2024-2026 

Kommunstyrelsens beslut 
Borås Stad svarar på inbjudan från Klimat 2030 och antar klimatlöfte 1-5, 8-12, 
16, samt 18-30 för perioden 2024-2026. Löfte 6 och 7, 13 och 14, samt 17 antas 
ej. 

Sammanfattning 
Klimatlöftena är ett arbetssätt som Västra Götalandsregionen och Länsstyrelsen 
ansvarar för och är ett led i det regionala klimatarbetet. Borås Stad har deltagit i 
satsningen sedan start och antog löften för både 2021 och 2022. De nya 
klimatlöftena gäller 2024-2026 och bedöms ligga i linje med Borås Stads energi- 
och klimatstrategi, koldioxidbudget, avfallsplan och projektet Klimatneutrala 
Borås 2030. 

Borås Stad arbetar idag med nästan alla löften i någon grad. Utifrån bedömning 
av styrdokument och en intern remissrunda är förslaget att: 

Löfte 1-5, 8-12, 16, samt 18-30 antas. 

Löfte 6 och 7, 13 och 14 samt 17 antas ej. 

Ansvarig miljöstrateg på Samhällsbyggnadsförvaltningen skickar efter beslut 
löftena till miljökoordinatorerna på berörda förvaltningar och bolag som under 
2024-2026 arbetar med genomförandet. Klimat 2030 stöttar arbetet genom 
informationsinsatser och erfarenhetsutbyten. Ansvarig miljöstrateg på 
Samhällsbyggnadsförvaltningen är länk mellan Klimat 2030 och 
kommunkoncernens parter, samt samordnar uppföljning. 

Ärendet i sin helhet 
Klimatlöftena är ett arbetssätt som Västra Götalandsregionen och Länsstyrelsen 
ansvarar för och är ett led i det regionala klimatarbetet. Löftena har funnits 
2021 och 2022 och erbjuds nu för tredje gången till alla kommuner (se bilaga 1). 
Ambitionsnivån är högre än tidigare eftersom klimatlöftena blir fleråriga och 
sträcker sig 2024-2026 samt ligger närmare målåret för de regionala 
klimatmålen. Ungefär hälften av löftena har funnits med tidigare men har 
skärpts och hälften är helt nya. Löftena är inte juridisk eller på annat sätt 

Bilaga till § 298 Kommunernas klimatlöften 2024-2026
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bindande utan markerar kommunens ambitionsnivå i att bidra till regionens 
gemensamma klimatansträngningar. 

Inför beslut om vilka löften Borås Stad ska anta för 2024-2026 har löftena 
skickats på intern remiss till berörda förvaltningar och bolag. Remissen 
besvarades av tjänstepersoner och svaren är inte nämndbehandlade. 
Remissinstanser som blev tillfrågade och vilka som svarat syns i tabell 1 nedan.  

Tabell 1. Remissinstanser för kommunernas klimatlöften 2024-2026. 
Förvaltning/bolag Klimatlöften att ta 

ställning till 
Svarat 

Arbetslivsförvaltningen 25, 30 Nej 
Borås Djurpark & Camping 18, 28 Ja 
Borås Elnät 8, 18 Nej 
Borås Energi och Miljö 8, 18, 24, 26, 30 Nej 
Borås kommuns Parkerings AB 14 Ja 
Bostäder i Borås 4, 14, 18, 27, 28, 29, 30 Nej 
Fritids- och folkhälsoförvaltningen 27 Nej 
Förskoleförvaltningen 21, 22 Ja (svarade även 

på löfte 3) 
Fristadbostäder 4, 29, 30 Nej 
Grundskoleförvaltningen 21, 22, 23 Ja 
Gymnasie- och 
vuxenutbildningsförvaltningen 

21, 22, 23 Ja 

Industribyggnader i Borås 4*, 28*, 29, 30 Ja 
Kulturförvaltningen 27 Ja 
Lokalförsörjningsförvaltningen 4, 8, 18, 28, 29, 30 Ja 
Miljöförvaltningen 7 Ja 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 1, 2, 3, 4, 5, 8, 12, 14, 

15, 29 
Ja 

Sandhultsbostäder 4, 29, 30 Ja 
Servicekontoret 16, 18, 23, 24, 30 Ja 
Stadsledningskansliet 4, 5, 6, 9, 10, 11, 17, 

18, 20, 21, 22, 23, 24, 
25, 27 

Ja, delvis 

Tekniska förvaltningen 13, 14, 17, 18, 19, 20, 
24 

Ja 

Toarpshus 4, 29, 30 Ja 
Viskaforshem 4, 29, 30 Ja 
Vård- och äldreförvaltningen 16, 21, 22, 24 Ja 

* Industribyggnader i Borås lades till som berörd instans efter att remissrundan var 
genomförd och har ej gett svar på detta löfte. 
 

Kommunstyrelsens bedömning av vilka löften som Borås Stad bör anta är gjord 
utifrån remissvar och relevanta styrdokument. Kommunstyrelsen bedömer att 
klimatlöftena ligger i linje med Borås Stads energi- och klimatstrategi, koldioxid-
budget, avfallsplan och projektet Klimatneutrala Borås 2030.  

Kommunstyrelsen föreslår att Borås Stad antar 25 av 30 löften. Att anta dessa 
löften innebär inte att nya mål eller arbetssätt behöver startas, utan att befintliga 
utvecklas eller skalas upp i omfattning. Genom att anta löftena lyfts prioriterade 
arbetsområden i stadens klimatarbete och berörda aktörer får stöd i arbetet 
genom samordning och informationsspridning via Klimat 2030. 
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I tabellen nedanför summeras den sammanställda bedömningen och 
beslutsförslaget. En mer utförlig beskrivning av löftena och remissvaren finns i 
bilaga 2.  

 

Tabell 2. Beslutsförslag och kommentar till klimatlöftena 2024-2026 
Klimatlöfte Beslut: 

Ja / Nej 
Kommentar, villkor 

1. Vi har en årlig 
uppföljning av 
klimatarbetet. 

Ja Uppfylls, fortsätta. 

2. Vi har en 
koldioxidbudget. 

Ja Uppfylls, fortsätta. 

3. Vi involverar 
invånare i alla åldrar i 
klimatarbetet. 

Ja Uppfylls, men varaktighet och dokumentation 
kan utvecklas. 

4. Vi finansierar 
investeringar genom 
grön obligation. 

Ja Arbete pågår på finansavdelningen, kommer 
vara igång snart. 

5. Vi minskar 
utsläppen tillsammans 
med näringslivet. 

Ja Uppfylls, fortsätta. 

6. Vi inkluderar 
lantbruket som 
samarbetspart i 
kommunens 
klimatomställning. 

Nej Vi involverar näringslivet på andra sätt och har 
prioriterade kluster. 

7. Vi fokuserar på 
företagens 
klimatomställning i 
miljötillsyn. 

Nej Miljöförvaltningen har nyligen haft tematillsyn 
med fokus på energi och klimat, ytterligare 
sådana insatser är inte planerade för 2024-2026 

8. Vi arbetar aktivt 
med vår energiplan. 

Ja Behövs ta fram en energiplan som fördjupar 
energi- och klimatstrategin och ökad samverkan. 
Risk att ta resurser från "hands-on" arbete med 
energieffektivering hos LFF och även från annat 
klimatarbetet på SBF. Krävs ev konsulthjälp. 

9. Vi arbetar 
strategiskt med att 
minska 
klimatpåverkan 
genom upphandling. 

Ja Arbetet är påbörjat (investering i miljöspend 
under 2022) och bör vara högt prioriterat då 
Borås har stor klimatpåverkan genom sina 
inköp. Behövs arbetssätt och samverkan. 

10. Vi säkerställer 
kompetens och 
resurser för att 
upphandla med 
klimathänsyn. 

Ja En förutsättning för löfte 9 och 11. Behövs 
sannolikt mer resurser på koncerninköp eller på 
miljösidan, även om viss kompetens redan finns. 

11. Vi gör 
klimatsmarta inköp. 

Ja En förutsättning för löfte 9. Behövs arbetssätt 
och samverkan. 

12. Vi säkrar att 
planering och 
byggande bidrar till ett 
transporteffektivt 
samhälle. 

Ja Arbetet är påbörjat, behöver skalas upp och 
formaliseras. Viktigt att styrning sker på högre 
nivå - att samhällsbyggnad får "rätt" 
planuppdrag. 

13. Vi utvecklar 
gaturum för ökad 
tillgång och 
attraktivitet. 

Nej Uppfylls delvis, krävs hastighetsöversyn enligt 
Rätt fart i staden. I dagsläget föreligger inte 
behov av ytterligare gågator/gångfartsområden, 
varvid löftet ej antas. 
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14. Vi arbetar med 
klimatstyrande 
parkering. 

Nej Uppfylls nästan, fortsätta. Det föreligger behov 
av en översyn av parkeringstalen. Så kallade 
”flexibla parkeringstal” riskerar att få följden att vi 
bygger ett underskott av parkeringsplatser i 
staden. 

15. Vi klimatväxlar 
tjänsteresor. 

Ja Uppfylls, fortsätta. 

16. Våra nya 
personbilar körs på 
förnybar el, biogas 
eller vätgas. 

Ja Uppfylls ej i nuläget. Vård- och 
äldreförvaltningen anser att löftet inte kan antas 
och Servicekontoret ser utmaningar. Men då 
fossilfri vägtrafik är en viktig del av stadens 
energi- och klimatstrategi bör Borås ha 
ambitionen att uppfylla löftet och arbeta för det. 
Lagkrav på laddinfrastruktur kan underlätta, men 
krävs högre prioritet och ökad samverkan. 

17. Vi ställer krav i 
upphandling för 
transportdelen i nya 
avtal 

Nej Har ansetts uppfylld tidigare, men kan vara 
tveksamt framåt. Kraven behöver sannolikt höjas 
och bör innefatta t.ex. krav på (helt eller delvis) 
fossilfria transporter. Effekter i form av kostnad 
och kvalitét behöver utredas innan löftet kan 
antas 

18. Våra nya 
arbetsmaskiner är 
fossilfria och 
upphandlingskrav 
ställs på 
entreprenader. 

Ja Att ställa krav på elektriska maskiner bedöms 
svårt i nuläget. Men Borås använder delvis 
redan förnybart drivmedel som t.ex. HVO och 
bör ha ambitionen att ha fossilfria maskiner i linje 
med energi- och klimatstrategin. 

19. Vi deltar i 
Cykelfrämjandets 
kommunvelometer 
och når angiven 
poängnivå. 

Ja Borås deltar i tävlingen och år 2022 fick vi 67,5. 
För att nå 70 p krävs ett större arbete med 
mobility management, bättre uppföljning och 
mätning, mer infrastrukturininvesterinar med 
fokus på trygga och säkra cykelvägar till och från 
skolor, samt i kommunens serviceorter. (vi ligger 
under snittet i gällande drift och nybyggnation 
bland stora kommuner), m.m. 

20. Vi arbetar med 
hållbart resande för 
våra anställda. 

Ja Uppfyller ett av alternativen. Anställda har 
möjlighet till årskort med löneavdrag, men finns 
ingen som samordnar deltagande i Cykelvänlig 
arbetsplats (enligt kännedom hos handläggare). 

21. Vi minskar 
matsvinnet i offentliga 
måltider och når mål. 

Ja Borås uppfyller inte löftets målnivåer ännu, men 
har ett aktivt arbete för att minska matsvinn. 
Inom förskolan problematiseras delvis målet – 
finns utmaningar när barn ska lära sig äta. 

22. Vi minskar 
klimatavtrycket från 
offentliga måltider och 
når mål. 

Ja Grundskolan och förskola uppfyller redan löftet. 
Gymnasieskolorna och äldreomsorgen når ännu 
inte målet, men jobbar i den riktningen. 

23. Vi ökar 
livslängden på 
elektronik och 
möjliggör cirkulära 
flöden. 

Ja Uppfylls delvis, men behövs ökad samordning 
samt en strategi framåt för att möta vissa hinder. 
Löftet bör antas då Borås i sin avfallsplan har 
mål om ökad livslängd på elektronik i 
verksamheterna. Gymnasie- och 
vuxenutbildningen menar att befintliga verktyg är 
bättre än årliga åtgärder. 

24. Vi möjliggör 
cirkulära arbetskläder. 

Ja Uppfylls delvis och löftet bör antas då Borås i sin 
avfallsplan har mål om ökad livslängd på 
arbetskläder i verksamheterna. Behövs 
förtydligande kring vad som avses med 
arbetskläder, hur det skiljer sig från 
skyddskläder, och hur samverkan kan ske. 



Borås Stad 
  Sida 

5(6) 
 

 

Löftet om cirkulära flöden i 50 % av 
verksamheterna kräver samordning och att t.ex. 
koncerninköp driver frågan. 

25. Vi använder 
cirkulära möbler. 

Ja Uppfylls delvis. Ett Adda-avtal för återbrukade 
möbler gäller från 1 dec 2022, så finns möjlighet 
att inreda cirkulärt. Kräver "marknadsföring" och 
att förvaltningar/bolag känner till alternativet när 
de inreder och att återbrukade möbler väljs 
framför nyproducerade. 

26. Vi erbjuder 
fastighetsnära 
insamling för 
återanvändning. 

Ja Uppfylls delvis. Löftet bör antas då Borås i 
avfallsplanen har mål om att invånare ska ha 
möjlighet till enkel och tillgänglig återanvändning 
av produkter. 

27. Vi möjliggör för 
invånarna att 
låna/hyra produkter i 
stället för att köpa. 

Ja Finns på gående initiativ, men krävs test av nya 
koncept för att uppfylla löftet. 

28. Vi energi-
effektiviserar vårt 
fastighetsbestånd. 

Ja Uppfylls i princip redan, fortsätta och utveckla. 

29. Vi bygger i trä. Ja Löftet ligger i linje med ambitioner inom t.ex. 
Klimatneutrala Borås och ökad träbyggnation 
kommer sannolikt krävs för att få finansiering 
(koppling till löfte fyra). Används en del trä i 
byggnation idag, men krävs förbättringar och att 
det används i stommar i högre grad. 

30. Vi arbetar med 
återbruk av 
byggmaterial. 

Ja Uppfylls delvis, men kan utvecklas. Generellt 
krävs samordning, systematisering och 
uppskalning av det arbetet som görs idag. 

 

Ansvarig miljöstrateg på Samhällsbyggnadsförvaltningen skickar efter beslut 
löftena till miljökoordinatorerna på berörda förvaltningar och bolag som under 
2024-2026 arbetar med genomförandet. Klimat 2030 stöttar arbetet genom 
informationsinsatser och erfarenhetsutbyten. Ansvarig miljöstrateg på 
Samhällsbyggnadsförvaltningen är länk mellan Klimat 2030 och 
kommunkoncernens parter, samt samordnar uppföljning. 

Hur gick det med klimatlöftena 2021 och 2022? 
Borås Stad antog klimatlöften både 2021 och 2022. Första året, 2021, så antogs 
nio löften och elva ansågs redan uppfyllda. Av de nio löften som antogs så 
genomfördes fyra och fem påbörjades. År 2022 så antog Borås Stad tolv löften 
och åtta ansågs redan uppfyllda. Av de tolv löften som antogs så genomfördes 
fyra och åtta påbörjades.  

De klimatlöften som fått status ”påbörjat” under både 2021 och 2022 har varit: 

• Våra nya personbilar är miljöbilar/klimatbonusbilar 

• Vi analyserar inköpens klimatpåverkan och ställer krav i prioriterade 
upphandlingar 

• Vi använder cirkulära möbler 

• Vi mäter matsvinn i offentlig verksamhet och har mål 
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• Vi beräknar klimatpåverkan från maten i offentlig verksamhet och har 
mål 

Inom dessa områden – fordonsflotta, inköp och livsmedel – har det funnits, 
och finns, ett aktivt arbete och pågående initiativ kopplat till klimatlöftena men 
det går antingen för långsamt eller så har inte hela kommunkoncernen uppnått 
alla kriterier. Därmed finns det en grund lagd för 2024-2026 och för löftena 9-
11 (inköp), löfte 16 (fordonsflotta), löfte 35 (cirkulära möbler) och löfte 21-22 
(livsmedel), även om det fortsatt finns vissa utmaningar och behov av mer 
insatser. 

 

Beslutsunderlag 
1. Inbjudan till Kommunstyrelsen att anta klimatlöften 2024-2026, 2023-06-02 
2. Borås Stads klimatlöften 2024-2026, beslutsunderlag, 2023-06-02 

Beslutet expedieras till 
1. Samhällsbyggnadsnämnden 
 
Kristdemokraterna och Moderaterna i Kommunstyrelsen 

 

Niklas Arvidsson (KD)  Marie Jöreteg (M) 

 



Kommunstyrelsen 

Postadress 

501 80 Borås 
Besöksadress 

Kungsgatan 55 
Hemsida 

boras.se 
E-post

boras.stad@boras.se 
Telefon 

033-35 70 00 vxl

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

SKRIVELSE 
Sida 

1(2) 

Datum 

2023-08-21 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2023-00218 3.2.1.0 

Kommunernas klimatlöften 2024-2026 

Kommunstyrelsens beslut 

Borås Stad svarar på inbjudan från Klimat 2030 och tackar för erbjudandet. 

Borås Stad anser att vissa av löftena är av relevant karaktär och är något som 

Borås Stad redan arbetar, eller planerar att arbeta med.  

Sammanfattning 

Klimatlöftena är ett arbetssätt som Västra Götalandsregionen och Länsstyrelsen 

ansvarar för och är ett led i det regionala klimatarbetet. Borås Stad har deltagit i 

satsningen sedan start och antog löften för både 2021 och 2022. De nya 

klimatlöftena gäller 2024-2026 och bedöms ligga i linje med Borås Stads energi- 

och klimatstrategi, koldioxidbudget, avfallsplan och projektet Klimatneutrala 

Borås 2030. 

Borås Stad arbetar idag med nästan alla löften i någon grad. Utifrån bedömning 

av styrdokument och en intern remissrunda är förslaget att Borås Stad tackar 

för erbjudandet med hänvisning till att många av förslagen redan hanteras på 

eget initiativ inom Borås Stad. 

Ärendet i sin helhet 

Klimatlöftena är ett arbetssätt som Västra Götalandsregionen och Länsstyrelsen 

ansvarar för och är ett led i det regionala klimatarbetet. Löftena har funnits 

2021 och 2022 och erbjuds nu för tredje gången till alla kommuner (se bilaga 1). 

Ambitionsnivån är högre än tidigare eftersom klimatlöftena blir fleråriga och 

sträcker sig 2024-2026 samt ligger närmare målåret för de regionala 

klimatmålen. Ungefär hälften av löftena har funnits med tidigare men har 

skärpts och hälften är helt nya. Löftena är inte juridisk eller på annat sätt 

bindande utan markerar kommunens ambitionsnivå i att bidra till regionens 

gemensamma klimatansträngningar. Borås Stad ser det som angeläget att 

hantera frågan vidare i vår interna organisation, utan att behöva göra offentliga 

löften ur en symbolisk karaktär. 

Hur gick det med klimatlöftena 2021 och 2022? 

Borås Stad antog klimatlöften både 2021 och 2022. Första året, 2021, så antogs 

nio löften och elva ansågs redan uppfyllda. Av de nio löften som antogs så 

genomfördes fyra och fem påbörjades. År 2022 så antog Borås Stad tolv löften 

Bilaga till § 298 Kommunernas klimatlöften 2024-2026
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och åtta ansågs redan uppfyllda. Av de tolv löften som antogs så genomfördes 

fyra och åtta påbörjades.  

De klimatlöften som fått status ”påbörjat” under både 2021 och 2022 har varit: 

 Våra nya personbilar är miljöbilar/klimatbonusbilar 

 Vi analyserar inköpens klimatpåverkan och ställer krav i prioriterade 

upphandlingar 

 Vi använder cirkulära möbler 

 Vi mäter matsvinn i offentlig verksamhet och har mål 

 Vi beräknar klimatpåverkan från maten i offentlig verksamhet och har 

mål 

 

Beslutsunderlag 

1. Inbjudan till Kommunstyrelsen att anta klimatlöften 2024-2026, 2023-06-02 

2. Borås Stads klimatlöften 2024-2026, beslutsunderlag, 2023-06-02 

Beslutet expedieras till 

1. Samhällsbyggnadsnämnden 

 
 
Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 
Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 



Kommunstyrelsen 
Postadress 
501 80 Borås 

Besöksadress 
Kungsgatan 55 

Hemsida 
boras.se 

E-post
boras.stad@boras.se 

Telefon 
033-35 70 00 vxl

KOMMUNFULLMÄKTIGESKRIVELSE 
Sida 
1(3) 

Datum 
2023-08-21 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2022-00245 3.3.6.0 

Kommunfullmäktige 

Antagande av Trafikprogram 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Återremittera Trafikprogrammet. 

Anta Trafikprogrammet. 

Nuvarande Cykelstrategi upphör då den är inarbetad i Trafikprogrammet 

Prioritera utredning kring nordöstlig förbifart 

Ärendet i sin helhet 
Ett förslag till Trafikprogram har tagits fram. Programmet är en del i ett 
uppdrag från Borås Stads översiktsplan och denna ska ”beskriva Borås 
huvudsakliga gatustruktur uppdelat på trafikslag och ge förslag på 
förbättringar”. Vidare framgår av Översiktsplanen att vägsystemets kapacitet 
behöver analyseras och att nya väganslutningar behöver studeras för att 
säkerställa framkomlighet, avlasta staden och möjliggöra en hållbar 
stadsutveckling med utrymme för mer gång-, cykel- och kollektivtrafik. 

Uppdraget från Översiktsplanen innebär åtgärder på både mer strategisk och på 
detaljerad nivå. I detta trafikprogram anges inriktning för det fortsatta arbetet 
som innebär framtagande av underliggande styrdokument och utredningar. 

Kommunens befolkning och sysselsättning har haft en stadig tillväxt. 
Prognoserna tyder på att tillväxten kommer att fortsätta och år 2040 bedöms 
kommunens befolkning ökat med cirka 15 procent jämfört med år 2020. 
Arbetstillfällena förväntas växa i samma takt. Den fortsatta tillväxten leder till 
att kommunens transportsystem ska hantera fler resor, trafik och transporter. 

Det är i stadens trafiksystem vi ser de största utmaningarna för att klara anspråk 
på god tillgänglighet, hög trafiksäkerhet och trygghet, att tillhandahålla bra luft- 
och ljudmiljö samt att utveckla en attraktiv stadsmiljö. Inriktningarna i detta 
program fokuserar därför främst på centralorten. 

Med bibehållna resvanor förväntas biltrafiken öka proportionellt mot tillväxten. 
I tidigare utredningar bedömdes en sådan utveckling innebära en successivt 
ökad trängselproblematik. I trafikprogrammet framhålls att ett alternativ är att 

Bilaga till § 299 Antagande av Trafikprogram
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arbeta för en målstyrd utveckling som tar utgångspunkt i att resvanorna 
förändras så att biltrafikens ökning kan dämpas. En målstyrd utveckling innebär 
att resurser behöver läggas på att stödja yteffektiva färdmedel som gång, cykel 
och kollektivtrafik.  

Fortsatt kommer bil vara ett viktigt färdmedel, särskilt på landsbygd men även 
inom tätbebyggda delar där det är alltför glest för att det ska vara ekonomiskt 
försvarbart att erbjuda ett attraktivt utbud av kollektivtrafik. Bilarnas negativa 
miljöpåverkan kommer successivt att minska men fortsatt kommer bilarna att 
vara utrymmeskrävande. 

Trafikprogrammets inriktningar indelas i fem olika arbetsområden: Väg-
/gatuinfrastruktur, Urbana stråk, Laddinfrastruktur, Mobility management samt 
Klimatsäkring av infrastruktur. 

Remiss 

Stadsledningskansliet skickade Trafikprogrammet på remiss 16 mars - 20 maj 
2022. Sammanlagt skickades remissen till 26 remissinstanser samt några 
ytterligare för kännedom. Efter remissen påbörjades den politiska hanteringen 
från kommunledningen.  

I remissammanställningen redovisas inkomna synpunkter. Efter remissen så har 
det även skett en omorganisation inom kommunen som lett till justeringar i 
dokumentet kopplat till vilken förvaltning eller nämnd som ska ansvara för 
frågan. Ändringar som gjorts framgår av remissammanställningen.  

Fortsatt arbete 

Kommunstyrelsen utgångspunkt för den framtida trafikplaneringen i Borås är 
att vi ska skapa förutsättningar för god tillgänglighet för resenärer oavsett val av 
färdmedel. Vi behöver arbeta med att stärka kollektivtrafikens attraktivitet, samt 
underlätta för cyklister och gångtrafikanter. Vi invänder dock mot att det skulle 
ske med utgångspunkt i att försvåra för människor att förflytta sig med bil. 

Kommunstyrelsen ifrågasätter även att exempelvis Allégatan markeras ut för att 
bli buss- samt gågata. Centrumhandeln är i behov av att centrumkärnan är 
lättillgänglig även för de som av olika anledningar är bilburna. 

Ett annat exempel är att Mobility Management antyder ett behov av att skala 
upp sin organisation. Vi invänder mot den formuleringen. En sådan eventuell 
prioritering får de politiska partierna göra i budgetarbetet. 

Kommunstyrelsen ser sammanfattningsvis en överhängande risk att man med 
det här programmet i ryggen, kommer avstå från att göra nödvändiga 
investeringar i väginfrastrukturen. Det är omöjligt att sia om hur den tekniska 
utvecklingen påverkar våra färdmedelsval om 20 år. Borås behöver istället öka 
attraktiviteten för alla färdmedelsslag. 

Kommunstyrelsen beslutar därför att Trafikprogrammet ska återremitteras. 
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Ett antagande av Trafikprogram ger förutsättningar för att fortsätta arbete med 
trafiken i kommunen. Trafikplanen är det samlade dokumentet för den fysiska 
miljön men ytterligare processer kommer att starta.  

I det framtida huvudvägnätet föreslås ett antal nya väglänkar. Väg 180 är utredd 
av Trafikverket genom en ÅVS och Borås Stad förväntar sig att denna blir ett 
namngivet objekt i den Regionala infrastrukturplanen vid nästa revidering.  

Utredningsarbete för nordöstlig förbifart ska prioriteras för att kunna komma 
fram till om det är möjligt. Denna bör även spelas in som en brist till den 
regionala infrastrukturplanen för att få en ny stäckning av väg 42 med koppling 
till väg 40. 

Mobility management är ett annat arbete som bör ges ett större utrymme med 
syfte att öka de yteffektiva färdmedlens marknadsandelar. Inom kommunen är 
det främst Tekniska nämnden som idag har uppdrag inom mobility 
management och uppdraget riktar sig främst till att öka gång och cykel. Mobility 
management är dock bredare och spänner över flera förvaltningar och även 
externa parter. För att göra arbetet mer slagkraftigt behöver kommunen ta ett 
bredare grepp som inbegriper en översyn av organisation och 
ansvarsfördelning.   

Förslag till beslut 

Återremittera Trafikprogrammet. 
 
Anta Trafikprogrammet. 
Nuvarande Cykelstrategi upphör då den är inarbetad i Trafikprogrammet 
Prioritera utredning kring nordöstlig förbifart 

Beslutsunderlag 
1. Trafikprogram, 2023-07-03 
2. Remissammanställning, 2023-07-03 
   

 

För Kristdemokraterna  För Sverigedemokraterna 

Niklas Arvidsson  Andreas Exner 
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KOMMUNFULLMÄKTIGESKRIVELSE 
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Datum 
2023-08-21 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2022-00245 3.3.6.0 

Kommunfullmäktige 

Yrkande om tillägg 

Antagande av Trafikprogram 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Anta Trafikprogrammet. 

Nuvarande Cykelstrategi upphör då den är inarbetad i Trafikprogrammet 

Prioritera utredning kring nordöstlig förbifart 

Ärendet i sin helhet 
Ett förslag till Trafikprogram har tagits fram. Programmet är en del i ett 
uppdrag från Borås Stads översiktsplan och denna ska ”beskriva Borås 
huvudsakliga gatustruktur uppdelat på trafikslag och ge förslag på 
förbättringar”. Vidare framgår av Översiktsplanen att vägsystemets kapacitet 
behöver analyseras och att nya väganslutningar behöver studeras för att 
säkerställa framkomlighet, avlasta staden och möjliggöra en hållbar 
stadsutveckling med utrymme för mer gång-, cykel- och kollektivtrafik. 

Uppdraget från Översiktsplanen innebär åtgärder på både mer strategisk och på 
detaljerad nivå. I detta trafikprogram anges inriktning för det fortsatta arbetet 
som innebär framtagande av underliggande styrdokument och utredningar. 

Kommunens befolkning och sysselsättning har haft en stadig tillväxt. 
Prognoserna tyder på att tillväxten kommer att fortsätta och år 2040 bedöms 
kommunens befolkning ökat med cirka 15 procent jämfört med år 2020. 
Arbetstillfällena förväntas växa i samma takt. Den fortsatta tillväxten leder till 
att kommunens transportsystem ska hantera fler resor, trafik och transporter. 

Det är i stadens trafiksystem vi ser de största utmaningarna för att klara anspråk 
på god tillgänglighet, hög trafiksäkerhet och trygghet, att tillhandahålla bra luft- 
och ljudmiljö samt att utveckla en attraktiv stadsmiljö. Inriktningarna i detta 
program fokuserar därför främst på centralorten. 

Med bibehållna resvanor förväntas biltrafiken öka proportionellt mot tillväxten. 
I tidigare utredningar bedömdes en sådan utveckling innebära en successivt 
ökad trängselproblematik. Alternativet är att arbeta för en målstyrd utveckling 
som tar utgångspunkt i att resvanorna förändras så att biltrafikens ökning kan 
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dämpas. En målstyrd utveckling innebär att resurser behöver läggas på att 
stödja yteffektiva färdmedel som gång, cykel och kollektivtrafik.  

Fortsatt kommer bil vara ett viktigt färdmedel, särskilt på landsbygd men även 
inom tätbebyggda delar där det är alltför glest för att det ska vara ekonomiskt 
försvarbart att erbjuda ett attraktivt utbud av kollektivtrafik. Bilarnas negativa 
miljöpåverkan kommer successivt att minska men fortsatt kommer bilarna att 
vara utrymmeskrävande. 

Trafikprogrammets inriktningar indelas i fem olika arbetsområden: Väg-
/gatuinfrastruktur, Urbana stråk, Laddinfrastruktur, Mobility management samt 
Klimatsäkring av infrastruktur. 

Remiss 

Stadsledningskansliet skickade Trafikprogrammet på remiss 16 mars - 20 maj 
2022. Sammanlagt skickades remissen till 26 remissinstanser samt några 
ytterligare för kännedom. Efter remissen påbörjades den politiska hanteringen 
från kommunledningen.  

I remissammanställningen redovisas inkomna synpunkter. Efter remissen så har 
det även skett en omorganisation inom kommunen som lett till justeringar i 
dokumentet kopplat till vilken förvaltning eller nämnd som ska ansvara för 
frågan. Ändringar som gjorts framgår av remissammanställningen.  

Fortsatt arbete 

Ett antagande av Trafikprogram ger förutsättningar för att fortsätta arbete med 
trafiken i kommunen. Trafikplanen är det samlade dokumentet för den fysiska 
miljön men ytterligare processer kommer att starta.  

I det framtida huvudvägnätet föreslås ett antal nya väglänkar. Väg 180 är utredd 
av Trafikverket genom en ÅVS och Borås Stad förväntar sig att denna blir ett 
namngivet objekt i den Regionala infrastrukturplanen vid nästa revidering.  

Utredningsarbete för nordöstlig förbifart ska prioriteras för att kunna komma 
fram till om det är möjligt. Denna bör även spelas in som en brist till den 
regionala infrastrukturplanen för att få en ny stäckning av väg 42 med koppling 
till väg 40. 

Mobility management är ett annat arbete som bör ges ett större utrymme med 
syfte att öka de yteffektiva färdmedlens marknadsandelar. Inom kommunen är 
det främst Tekniska nämnden som idag har uppdrag inom mobility 
management och uppdraget riktar sig främst till att öka gång och cykel. Mobility 
management är dock bredare och spänner över flera förvaltningar och även 
externa parter. För att göra arbetet mer slagkraftigt behöver kommunen ta ett 
bredare grepp som inbegriper en översyn av organisation och 
ansvarsfördelning.  

I det fortsatta arbetet med Trafikplan, Program för parkering och åtgärdsplaner 
ska hänsyn tas till att det finns tillräckligt många parkeringar för bilar, säkra 
cykelparkeringar samt tydlig hänvisningsskyltning för cyklister. 
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Förslag till beslut 

Anta Trafikprogrammet. 
Nuvarande Cykelstrategi upphör då den är inarbetad i Trafikprogrammet 
Prioritera utredning kring nordöstlig förbifart 

Beslutsunderlag 
1. Trafikprogram, 2023-07-03 
2. Remissammanställning, 2023-07-03 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
 
 
 

 

Moderaterna i Kommunstyrelsen 
 
Annette Carlson (M) 
Marie Jöreteg (M) 
Björn- Ola Kronander (M) 
Elvira Löwenadler (M) 
Hasse Ikävalko (M) 
 



Alternativt förslag till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-08-21: 

SP3: Västtrafiks trafikplan 2025 

Vänsterpartiet anser att vi i vårt svar till Västtrafik bör påtala att det i staden pågår en utredning om 
kollektivtrafikens dragning genom stadens centrala delar som kan påverka stadens hållning i frågor 
om stadstrafiken. 

Med anledning av ovanstående föreslår Vänsterpartiet Kommunstyrelsen besluta att: 

- Kommunstyrelsen godkänner underlaget som svar på frågor inför Västtrafiks Trafikplan 2025
med följande tillägg under punkt 5:

o ”Vidare har Kommunfullmäktige beslutat att genomföra en utredning om stadens
syn på kollektivtrafikens dragning i stadens centrala delar. Resultatet av denna
utredning kan påverka stadens hållning i frågor som rör stadstrafiken.”

För Vänsterpartiet i Kommunstyrelsen 

Stefan Lindborg och Anne Rapinoja 

Bilaga till § 300 Västtrafiks Trafikplan 2025
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Yttrande över externgranskning av ärende på 
fastigheten VIARED 8:109, Förhandsbesked för 
nybyggnad av enbostadshus  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker förhandsbesked för bostadshus på Viared 8:109. 

Ärendet i sin helhet 
Ansökan gäller förhandsbesked för nybyggnad av enbostadshus. Två nya 
bostadsfastigheter bildas med en storlek på ca 1100 kvadratmeter. Fastigheten 
Viared 8:109 är i huvudsak en skogsfastighet på ca 8,6 Ha som i nordväst har 
strandlinje mot Viaredssjön.  

Området där tomterna föreslås placerade består dels av uppväxt barrskog men 
också av mer tätväxande slyskog och har inte utpekats med höga naturvärden. 
Fastigheten är idag bebyggd med två bostadshus för fritidsboende i anslutning 
till Viaredssjön. Fastigheten omfattas inte av detaljplan eller 
områdesbestämmelser och ligger utanför område med sammanhållen 
bebyggelse samt utanför område som omfattas av strandskydd. I 
översiktsplanen, ÖP 18, ingår området som landsbygd. I övrigt finns inga 
hinder för sökt åtgärd enligt gällande översiktsplan. 

Detaljplan behöver inte upprättas utifrån bestämmelserna i plan- och bygglagen 
4 kap. 2 §. Tomternas tänkta placering är minst 50 m från kraftledning. 
Påverkan från ledningens magnetfält bedöms därför försumbar. Förslaget till 
väganslutning bedöms inte påverka anslutande våtmark. De synpunkter som 
framförts gällande eventuellt kommande etableringar av verksamheter i 
området bedöms inte utgöra något hinder för att tillåta lokaliseringen av två 
enbostadshus på platsen. Åtgärdsförslaget bedöms uppfylla kraven som ställs i 
2 kap 4-5 §§ plan- och bygglagen gällande markens lämplighet och 8 kap. 9 § 
plan- och bygglagen gällande krav på tomter. Med hänvisning till ovanstående 
finner Samhällsbyggnadsförvaltningen att förutsättningar finns för att medge 
förhandsbesked på den aktuella platsen. 

Kommunstyrelsen ser därför inga hinder för att tillstyrka förhandsbesked för 
bostadshus på Viared 8:109. 

Ansökan gäller förhandsbesked för nybyggnad av enbostadshus. Fastigheten 
Viared 8:109 ligger norr om väg 40, i höjd med Boråstorpet och är i huvudsak 
en skogsfastighet med strandlinje mot Viaredssjön.  

Bilaga till § 301 Yttrande över externgranskning av ärende på fastigheten VIARED 8:109, Förhandsbesked 
för nybyggnad av enbostadshus
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Samhällsbyggnadsnämnden har remitterat Kommunstyrelsen om lämpligheten 
av lokalisering av bostäder, i förhållande till översiktlig och strategisk 
planeringen för området (2023-04-20 § 95)  Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att 
ärendet återremitteras till förvaltningen som får i uppdrag att skicka remiss till 
Kommunstyrelsen. 

I Borås stads översiktsplan anges landsbygd som områdets framtida 
markanvändning, dvs ansökan stämmer inte överens med översiktsplanen. 

I området råder det ett stort bebyggelsetryck där olika samhällsintressen har 
motstridiga önskemål. Just nu pågår detaljplanearbete för ny avfart vid 
Boråstorpet där också framtida planer på ett dubbelsidigt trafikmot finns. 
Tillsammans med planerad ombyggnad av Nabbamotet, så kommer 
trafikflödena att öka.  Sannolikt så kommer även efterfrågan på 
verksamhetsområden även norr om väg 40 att öka. En planbeskedsansökan om 
att göra verksamhetsområde på den närliggande fastigheten Viared 16:41 har 
just inkommit.  

Områdets mest lämpliga och värdefulla markanvändning i framtiden behöver 
studeras och fastställas. Förhandsbesked för bostäder i området är därmed 
olämpligt innan frågor om framtida trafik, infrastruktur och eventuella nya 
verksamhetsområden är färdigutredda. 

I en tidigare ansökan om markanvisning för en större mängd bostäder i det här 
området (Viared 5:1 Dnr KS 2020-00326), så avslog kommunstyrelsen med 
samma motivering. 

I Borås stads översiktsplan anges landsbygd som områdets framtida markanvändning, dvs 
ansökan stämmer inte överens med översiktsplanen. 

För efterfrågat område råder ett stort bebyggelsetryck där olika samhällsintressen har aviserat 
sina intressen. För att bestämma områdets framtida mest lämpliga och värdefulla 
markanvändning är det lämpligt att en strukturskiss tas fram. Innan detta 
strukturskissarbete är färdigt bör inte något detaljplanearbete påbörjas eller markanvisning 
tillåtas. 

Beslutsunderlag 
1. Remiss Externgranskning av ärende på fastigheten VIARED 

8:109,Förhandsbesked för nybyggnad av enbostadshus (två tomter) BN 
2022-002338, 2023-05-09 

2. Bilaga KS protokoll Viared 5:1 markanvisning, 2021-05-17 

Beslutet expedieras till 
1. Samhällsbyggnadsnämnden, SBF.diarium@boras.se 

 

Moderaterna, Kristdemokraterna och Sverigedemokraterna i Kommunstyrelsen 

 

Annette Carlson (M) Niklas Arvidsson (KD)  Andreas Exner (SD) 



Moderaterna och Kristdemokraterna 2023-08-21 
Kommunstyrelsen 

Protokollsanteckning till Kommunstyrelsens sammanträde 2023-08-21 
SP7 - Strategier för den långsiktiga utvecklingen av Fristad, Dalsjöfors, 
Viskafors och Sandared 

I översiktsplanen finns de fyra orterna utpekade som så kallade serviceorter. Serviceorterna 
beskrivs som kommunala kärnor som är samlingspunkter för service, kollektivtrafik och med 
viktiga lokala mötesplatser även för omkringliggande mindre orter och landsbygd. 

Intentionen om att utveckla dessa orter till servicecenter är god. Kristdemokraterna och 
Moderaterna vill betona vikten av att återkommande utvärdera om det finns fler orter som 
kan utvecklas till serviceorter. Ett sådant exempel är Sjömarken som till storlek är jämnstort 
med Sandared och redan idag har en hel del service.   

Kristdemokraterna och Moderaterna i Kommunstyrelsen 

Niklas Arvidsson (KD) Annette Carlson (M) 

Bilaga till § 304 Strategier för den långsiktiga utvecklingen av Fristad, Dalsjöfors, Viskafors och Sandared. 
(Budgetuppdrag 2020)
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Datum 
2023-08-21 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2021-00375 3.1.1.0 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Detaljplanuppdrag för nytt vård- och omsorgsboende 
på Hulta del av Hulta 4:2 - Trandaredsgatan  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom lokaliseringen vård- och omsorgsboende och ger 
Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva möjligheten att upprätta detaljplan för 
Hulta, del av Hulta 4:2, Trandaredsgatan. 

Ärendet i sin helhet 
Arbetsgruppen för lokalisering av kommunal verksamhet har tagit fram en tomt för 
nytt vård- och omsorgsboende. Den förvaltningsöverskridande arbetsgruppen har tagit 
fram fakta och utvärderat och bedömt att platsen är lämplig. Det kvarstår synpunkter 
från miljöförvaltningen och tekniska förvaltningen som befarar negativ påverkan på 
omkringliggande naturområden på båda sidor av Trandaredsgatan samt 
spridningskorridor över gatan.  

Ytan är planlagd som naturmark och är i kommunal ägo. Lokalförsörjnings-
förvaltningen vill uppföra ett nytt vård- och omsorgsboende. Boendet är planerat för 
70 40-90 lägenheter med gemensamhetsutrymmen, tillagningskök, övriga utrymmen 
samt en egen gård. Överväganden om hur många våningsplan boendet ska bestå av, 
hur många bostäder det ska innehålla och vilka utemöjligheter de boende ska erbjudas 
kvarstår att göra. Det behöver ske med utgångspunkt i vad tomten tillåter och hur 
boendet kan utformas för att ge så god kvalité åt de boende som möjligt. 

Lokaliseringen har ur ett verksamhetsperspektiv ett bra geografiskt läge i staden, 
lättillgängligt för brukare, anhöriga och medarbetare och ger möjlighet till en kontakt 
med grönska. Det finns bra förbindelser med kollektivtrafik.   

Det finns höga naturvärden i direkt anslutning till platsen och gräsytan där bebyggelsen 
planeras kan ha ett visst värde för ekosystemtjänster. Det är viktigt att lövskogskullen 
inklusive skogsbrynet bevaras och är del av spridningsstråk till Ollonstupet. Då 
området ligger högt i ledningssystemet behövs mycket lokalt omhändertagande av 
dagvatten och hanteringen av dagvattnet behöver studeras tidigt i processen. På grund 
av områdets höga naturvärden, närheten till befintliga bostäder samt det väl synliga 
läget utmed Trandaredsgatan är det viktigt att byggnadens utformning anpassas till 
platsen och gestaltas med omsorg för att undvika negativ påverkan på omkringliggande 
grönområden. 

Kommunstyrelsen ställer sig bakom lokaliseringen vård- och omsorgsboende och ger 
Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva möjligheten att upprätta detaljplan för 

Bilaga till § 305 Detaljplanuppdrag för nytt vård- och omsorgsboende på Hulta del av Hulta 4:2 - Trandaredsgatan 
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Hulta, del av Hulta 4:2, Trandaredsgatan. Det finns ett reserverat utrymme för 
kommunal verksamhet i Produktionsplanen för samhällsbyggnadsprocessen 2023. 
Planarbetet kan därmed påbörjas omgående.  

Översiktsbild, gatan, del av Hulta 4:2  
      
 

Beslutet expedieras till 
1. Samhällsbyggnadsnämnden, detaljplanering@boras.se 

2. Lokalförsörjningsnämnden 

 

Kristdemokraterna och Moderaterna i Kommunstyrelsen 

 

Niklas Arvidsson (KD) Marie Jöreteg (M) 

 

mailto:detaljplanering@boras.se
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SVAR PÅ MOTION 
Sida 
1(1) 

Datum 
2023-08-21 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2022-00737 1.1.1.1 

Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 
Svar på motion av Paul-André Safko (M): Shared 
Streets konceptet 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 
Bifalla motionen.  
Centrumgatornas utformning bör utredas i kommande trafikplan. 

Ärendet 
Paul-André Safko (M) har lämnat in en motion, Shared Streets-konceptet 
daterad 2022-09-29. I motionen föreslås Kommunfullmäktige besluta att ge 
Samhällsbyggnadsnämnden samt Tekniska nämnden i uppdrag att utreda 
Shared Streets-konceptet på Allégatan samt lämpliga gator i anslutning till 
Allégatan i Borås, vidare föreslås samma nämnder få i uppdrag att utreda andra 
lämpliga gator för Shared Streets-konceptet i Borås. Allégatans utformning på 
sikt bör studeras. Borås Stad bör se över utformningen av gator i centrum som 
en del av kommande trafikplan. Trafikplan kan göras när det finns strategiska 
beslut om busstrafiken i centrum och när det pågående arbetet med 
trafikprogrammet är klart.  
Motionen är ett bra initiativ, men översynen behöver invänta beslut för ett 
trafikprogram, vilket är ett dokument som kan ses som ”trafikens 
översiktsplan”. Därefter beslutas en trafikplan där mer detaljerad information 
och struktur tydliggörs. Dessa dokument hänger ihop då arbetet med en större 
helhet behöver göras och där trafikplanen bör innehålla en översyn av gatorna 
likt den som föreslås i motionen.  

Beslutsunderlag 
1. Motion från Paul-André Safko (M) Shared Streets-konceptet, daterad 2022-
09-29.

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Paul-André Safko (M)

Moderaterna i Kommunstyrelsen 
Annette Carlson  
Marie Jöreteg 
Björn-Ola Kronander 
Elvira Löwenadler 
Hasse Ikävalko 

Bilaga till § 307 Svar på motion av Paul-André Safko (M): Shared Streets konceptet
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KOMMUNFULLMÄKTIGESKRIVELSE 
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Datum 
2023-09-28 

Instans 
Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2023-00218 3.2.1.0 

Kommunfullmäktige 

ALTERNATIVT FÖRSLAG 

Revidering av riktlinjer för resor 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Anta styrdokumentet riktlinjer för resor. Anta styrdokumentet riktlinjer för 
resor med angivna förändringar. 

Sammanfattning 
Styrdokumentet riktlinjer för resor fastställdes av kommunfullmäktige år 2004 
och har reviderats 2008, 2012, 2016 och 2020. I sin nuvarande version gäller 
dokumentet till och med året 2023. 

Med anledning av genomförd omorganisation och styrdokument som utgått vid 
årsskiftet 2022/2023 föreslås en enklare revidering av riktlinjer för resor. 
Revideringarna är av sådan karaktär att det uppdaterade dokumentet inte 
behöver skickas på remiss. De föreslagna ändringarna kan summeras till: 

• Avsnitt om klimatkompensation

• Faktauppdateringar efter omorganisation

• Aktualisering kring laddningsmöjligheter

• Språkliga ändringar

Utöver den enklare revideringen föreslår Kommunstyrelsen ett antal 
förändringar i styrdokumentet. Ändringarna gäller avsnittet ”Planera resan” 
under rubriken ”Längre resor”. 

Ärendet i sin helhet 

Bakgrund 
Styrdokumentet riktlinjer för resor fastställdes av kommunfullmäktige år 2004 
och har reviderats 2008, 2012, 2016 och 2020. I sin nuvarande version gäller 
dokumentet till och med året 2023. Riktlinjer är enligt stadens modell 
rekommenderande sätt att agera. Riktlinjer för resor har som mål att öka 
andelen hållbara, hälsofrämjande och kostnadseffektiva resor. 

Bilaga till § 308 Revidering av riktlinjer för resor
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Behov av revidering 
Med anledning av genomförd omorganisation och styrdokument som utgått vid 
årsskiftet 2022/2023 föreslås en enklare revidering av riktlinjer för resor med 
fokus på faktauppdateringar och aktualisering. Då det hittills saknats 
styrdokument som reglerar de politiska riktlinjerna för klimatkompensationen 
föreslås det också att dessa summeras i ett eget avsnitt. Detta avsnitt om 
klimatkompensation är en summering av redan fattade beslut och befintliga 
rutiner, med ett mindre undantag som syftar till minskad administration. 

Revideringarna är av sådan karaktär att det uppdaterade dokumentet inte 
behöver skickas på remiss. 

Förslagna ändringar med motivering 

1. Avsnitt om klimatkompensation 
Det har lagts till ett avsnitt som fastslår hur klimatavgiften beräknas, vad som 
gäller för årliga utsläppsminskande åtgärder och hur fonden fungerar. 

Motivering: Kommunstyrelsen beslutade den 4 februari 2013, § 43, att 
kommunala nämnder/förvaltningar och bolag ska klimatkompensera sina resor 
med bil och flyg från och med budget 2014. Sedan dess har Borås Stad arbetat 
med klimatkompensation och vidareutvecklat systemet genom olika beslut. 
Bland annat inkluderar utsläppsberäkningarna nu alla växthusgaser från alla 
drivmedel i ett livscykelperspektiv (MKN dnr 2021-732) och avgiften har höjts 
från 1 kr till 1,5 kr per kilogram utsläpp. Det har fram tills nu funnits en 
detaljerad rutin för hur klimatkompensationssystemet fungerar, men det har 
saknats ett styrdokument som reglerar de politiska riktlinjerna för 
klimatkompensationen. Dessa har nu samlats i riktlinjer för resor för att 
förenkla framtida utveckling av systemet. 

Avsnittet är en summering av redan fattade beslut och befintliga rutiner, med 
ett undantag. Det som är nytt är förslaget att de nämnder och bolag som har en 
klimatavgift som är 15 000 kr eller lägre undantas från planering, redovisning 
och debitering. Syftet är att minska tidskrävande administration för de nämnder 
och bolag som redan har minskat sina utsläpp till en låg nivå, samt att ansvarig 
handläggare för klimatkompensationssystemet kan prioritera sina insatser mot 
de verksamheter som har större potential att minska sin klimatpåverkan. Detta 
förslag ligger i linje med klimatkompensationssystemet ursprungliga idé om att 
undvika onödig administration (MKN dnr 2011-2199) och att ha en modell 
som är administrativt enkel (KS dnr 2012-00620). 

Gränsen på 15000 kr motsvarar utsläpp på 10 000 kg koldioxidekvivalenter för 
en nämnd eller ett bolag. Om alla aktörer i klimatkompensationssystemet skulle 
komma ner till denna nivå så innebär det totalt 280 000 kg koldioxid-
ekvivalenter från kommunkoncernens tjänsteresor med bil och flyg per år. 
Denna totalsumma är strax under den utsläppsnivå som Borås Stad bör nå för 
år 2030, beräknat utifrån en årlig minskning på 16 % från 2022, och bör därmed 
vara acceptabel att undanta. 
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2. Faktauppdateringar efter omorganisation 
I avsnittet om uppföljning har meningen ”Riktlinjerna ska följas upp 
tillsammans med miljömål och klimatkompensation.” ersatts med ”Riktlinjerna 
ska följas upp i samband med stadens miljö- och klimatrapportering.” 
Miljöförvaltningen har bytts ut till Samhällsbyggnadsförvaltningen. Punktlistan 
har förtydligats i sitt innehåll och vad det är som följs upp i förhållande till 
flygresor, bilresor samt skador.  

I avsnittet om busskort och cyklar har ”Tekniska förvaltningens bilpool” 
ändrats till ”kommunens gemensamma bilpool” och i avsnittet om personbilar 
har meningarna ”Tekniska förvaltningen upphandlar alla kommunens 
personbilar. Servicekontoret beställer och förvaltar bilarna, och leasar dem till 
förvaltningar och bolag.” ersatts med ”Servicekontoret upphandlar alla 
kommunens personbilar och ger kommunens verksamheter möjlighet att nyttja 
dessa genom leasingavtal eller genom den gemensamma bilpoolen.” 

Motivering: Ansvaret för riktlinjer för resor flyttades den 1 januari 2023 från 
Miljö- och konsumentnämnden till Kommunstyrelsen och det är numera 
Samhällsbyggnadsförvaltningen som ansvarar för uppföljningen. Med start 1 
januari 2023 flyttade också ansvaret för den gemensamma bilpoolen från 
Tekniska förvaltningen till Servicekontoret. 

3. Aktualisering kring laddningsmöjligheter  
I avsnittet om parkering har meningarna ”I takt med att efterfrågan på elfordon 
ökar, ska det finnas möjlighet att ladda dessa vid strategiskt utvalda 
parkeringsplatser. Arbetet följer Borås Stads plan för laddinfrastruktur för 
elfordon.” ändrats till meningen ”I takt med att efterfrågan på elfordon ökar, 
ska det finnas god möjlighet att ladda dessa.” 

Motivering: Plan för laddinfrastruktur för elfordon gällde till och med 2022. 
Idag arbetar Borås Stad med utbyggnad av laddinfrastruktur utifrån lagkrav och 
det finns skrivningar om laddinfrastruktur i andra styrdokument, exempelvis i 
föreslaget program för parkering. 

4. Språkliga ändringar 
I avsnittet om ansvar har sista styckets ”och” bytts till ”samt” och i avsnittet 
om privata fordon i tjänsten har det första kommatecknet tagits bort. I avsnittet 
om egna möten har ”man” bytts till ”mötesdeltagare” och ”mötet” har ersatts 
av ”lokalen”. 

Motivering: Ökat flyt och tydlighet. 

 

5. Kommunstyrelsens ändringar 
Utöver den enklare revideringen föreslår Kommunstyrelsen ett antal 
förändringar i styrdokumentet. Ändringarna gäller avsnittet ”Planera resan” 
under rubriken ”Längre resor”. Ny text under avsnittet blir: ”Längre resor kan 
ske med tåg, buss, flyg eller bil. Alla resor beställs hos den resebyrå kommunen 
har avtal med. Beställning ska ske i god tid eftersom det kan ge lägre pris. Vid 
resor med bil ska i första hand kommunens fordon användas.” 
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Beslutsunderlag 
1. Riktlinjer för resor, 2023-06-08 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 
1. Samhällsbyggnadsnämnden 
 
 

Kristdemokraterna och Moderaterna i Kommunstyrelsen 

 

Niklas Arvidsson (KD) Marie Jöreteg (M) 
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ALTERNATIVT FÖRSLAG 

KOMMUNFULLMÄKTIGESKRIVELSE 
Sida 

1(3) 

Datum 

2023-09-28 
Instans 

Kommunstyrelsen 
Dnr KS 2023-00218 3.2.1.0 

Kommunfullmäktige 

Revidering av riktlinjer för resor 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Anta styrdokumentet riktlinjer för resor, med tillhörande förslag till förändring. 

Sammanfattning 

Styrdokumentet riktlinjer för resor fastställdes av kommunfullmäktige år 2004 

och har reviderats 2008, 2012, 2016 och 2020. I sin nuvarande version gäller 

dokumentet till och med året 2023. 

Med anledning av genomförd omorganisation och styrdokument som utgått vid 

årsskiftet 2022/2023 föreslås en enklare revidering av riktlinjer för resor. 

Revideringarna är av sådan karaktär att det uppdaterade dokumentet inte 

behöver skickas på remiss. De föreslagna ändringarna kan summeras till: 

 Avsnitt om klimatkompensation

 Faktauppdateringar efter omorganisation

 Aktualisering kring laddningsmöjligheter

 Språkliga ändringar

Ärendet i sin helhet 

Bakgrund 

Styrdokumentet riktlinjer för resor fastställdes av kommunfullmäktige år 2004 

och har reviderats 2008, 2012, 2016 och 2020. I sin nuvarande version gäller 

dokumentet till och med året 2023. Riktlinjer är enligt stadens modell 

rekommenderande sätt att agera. Riktlinjer för resor har som mål att öka 

andelen hållbara, hälsofrämjande och kostnadseffektiva resor. 

Behov av revidering 

Med anledning av genomförd omorganisation och styrdokument som utgått vid 

årsskiftet 2022/2023 föreslås en enklare revidering av riktlinjer för resor med 

fokus på faktauppdateringar och aktualisering. Då det hittills saknats 

styrdokument som reglerar de politiska riktlinjerna för klimatkompensationen 

föreslås det också att dessa summeras i ett eget avsnitt. Detta avsnitt om 
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klimatkompensation är en summering av redan fattade beslut och befintliga 

rutiner, med ett mindre undantag som syftar till minskad administration. 

Revideringarna är av sådan karaktär att det uppdaterade dokumentet inte 

behöver skickas på remiss. 

Förslagna ändringar med motivering 

1. Avsnitt om klimatkompensation 

Det har lagts till ett avsnitt som fastslår hur klimatavgiften beräknas, vad som 

gäller för årliga utsläppsminskande åtgärder och hur fonden fungerar. 

Motivering: Kommunstyrelsen beslutade den 4 februari 2013, § 43, att 

kommunala nämnder/förvaltningar och bolag ska klimatkompensera sina resor 

med bil och flyg från och med budget 2014. Sedan dess har Borås Stad arbetat 

med klimatkompensation och vidareutvecklat systemet genom olika beslut. 

Bland annat inkluderar utsläppsberäkningarna nu alla växthusgaser från alla 

drivmedel i ett livscykelperspektiv (MKN dnr 2021-732) och avgiften har höjts 

från 1 kr till 1,5 kr per kilogram utsläpp. Det har fram tills nu funnits en 

detaljerad rutin för hur klimatkompensationssystemet fungerar, men det har 

saknats ett styrdokument som reglerar de politiska riktlinjerna för 

klimatkompensationen. Dessa har nu samlats i riktlinjer för resor för att 

förenkla framtida utveckling av systemet. 

Avsnittet är en summering av redan fattade beslut och befintliga rutiner, med 

ett undantag. Det som är nytt är förslaget att de nämnder och bolag som har en 

klimatavgift som är 15 000 kr eller lägre undantas från planering, redovisning 

och debitering. Syftet är att minska tidskrävande administration för de nämnder 

och bolag som redan har minskat sina utsläpp till en låg nivå, samt att ansvarig 

handläggare för klimatkompensationssystemet kan prioritera sina insatser mot 

de verksamheter som har större potential att minska sin klimatpåverkan. Detta 

förslag ligger i linje med klimatkompensationssystemet ursprungliga idé om att 

undvika onödig administration (MKN dnr 2011-2199) och att ha en modell 

som är administrativt enkel (KS dnr 2012-00620). 

Gränsen på 15000 kr motsvarar utsläpp på 10 000 kg koldioxidekvivalenter för 

en nämnd eller ett bolag. Om alla aktörer i klimatkompensationssystemet skulle 

komma ner till denna nivå så innebär det totalt 280 000 kg koldioxid-

ekvivalenter från kommunkoncernens tjänsteresor med bil och flyg per år. 

Denna totalsumma är strax under den utsläppsnivå som Borås Stad bör nå för 

år 2030, beräknat utifrån en årlig minskning på 16 % från 2022, och bör därmed 

vara acceptabel att undanta. 

2. Faktauppdateringar efter omorganisation 

I avsnittet om uppföljning har meningen ”Riktlinjerna ska följas upp 

tillsammans med miljömål och klimatkompensation.” ersatts med ”Riktlinjerna 

ska följas upp i samband med stadens miljö- och klimatrapportering.” 

Miljöförvaltningen har bytts ut till Samhällsbyggnadsförvaltningen. Punktlistan 

har förtydligats i sitt innehåll och vad det är som följs upp i förhållande till 

flygresor, bilresor samt skador.  
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I avsnittet om busskort och cyklar har ”Tekniska förvaltningens bilpool” 

ändrats till ”kommunens gemensamma bilpool” och i avsnittet om personbilar 

har meningarna ”Tekniska förvaltningen upphandlar alla kommunens 

personbilar. Servicekontoret beställer och förvaltar bilarna, och leasar dem till 

förvaltningar och bolag.” ersatts med ”Servicekontoret upphandlar alla 

kommunens personbilar och ger kommunens verksamheter möjlighet att nyttja 

dessa genom leasingavtal eller genom den gemensamma bilpoolen.” 

Motivering: Ansvaret för riktlinjer för resor flyttades den 1 januari 2023 från 

Miljö- och konsumentnämnden till Kommunstyrelsen och det är numera 

Samhällsbyggnadsförvaltningen som ansvarar för uppföljningen. Med start 1 

januari 2023 flyttade också ansvaret för den gemensamma bilpoolen från 

Tekniska förvaltningen till Servicekontoret. 

3. Aktualisering kring laddningsmöjligheter  

I avsnittet om parkering har meningarna ”I takt med att efterfrågan på elfordon 

ökar, ska det finnas möjlighet att ladda dessa vid strategiskt utvalda 

parkeringsplatser. Arbetet följer Borås Stads plan för laddinfrastruktur för 

elfordon.” ändrats till meningen ”I takt med att efterfrågan på elfordon ökar, 

ska det finnas god möjlighet att ladda dessa.” 

Motivering: Plan för laddinfrastruktur för elfordon gällde till och med 2022. 

Idag arbetar Borås Stad med utbyggnad av laddinfrastruktur utifrån lagkrav och 

det finns skrivningar om laddinfrastruktur i andra styrdokument, exempelvis i 

föreslaget program för parkering. 

4. Språkliga ändringar 

I avsnittet om ansvar har sista styckets ”och” bytts till ”samt” och i avsnittet 

om privata fordon i tjänsten har det första kommatecknet tagits bort. I avsnittet 

om egna möten har ”man” bytts till ”mötesdeltagare” och ”mötet” har ersatts 

av ”lokalen”. 

Motivering: Ökat flyt och tydlighet. 

Beslutsunderlag 

1. Riktlinjer för resor, 2023-06-08 

Kommunfullmäktiges beslut expedieras till 

1. Samhällsbyggnadsnämnden 

 

För Sverigedemokraterna, 

 

Andreas Exner (SD)  Kristian Silbvers (SD) 

Kommunalråd  Ledamot, kommunstyrelsen 
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Borås Stads styrdokument 

Aktiverande 

program – vägval, verksamheter och metoder i riktning för att nå målen i Borås plan 

– aktiviteter, tidsram och ansvar 

Normerande 

policy – Borås Stads hållning riktlinjer – 

rekommenderade sätt att agera 

Fastställt av: Kommunfullmäktige 
Datum: 2023-xx-xx 
För revidering ansvarar: Kommunstyrelsen 
För ev uppföljning och tidplan för denna ansvarar: Årlig uppföljning enligt beskrivning i riktlinjerna. 
Dnr: KS-2023-00474 
Dokumentet gäller till och med: 2027 
Dokumentet gäller för: Alla nämnder och bolag 

Om globala målen 
Globala målen är den mest ambitiösa agendan för hållbar utveckling som världens länder 

någonsin antagit och finns till för att uppnå fyra fantastiska saker till år 2030: Att avskaffa 

extrem fattigdom. Att minska ojämlikheter och orättvisor i världen. Att främja fred och 

rättvisa. Att lösa klimatkrisen. Genom Globala målen för hållbar utveckling kan det här bli 

verklighet. 

Detta styrdokument bidrar till följande globala mål: 
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Riktlinjer för resor Fyra principer 
1. Pröva om resan kan ersättas med andra mötesformer. 

2. Gå, cykla eller åk kollektivt. 

3. Undvik resor med privat bil i tjänsten. 

4. Föredra biogas- och elfordon vid inköp. 

Mål 
Vi reser bara när det är nödvändigt och samordnar våra resor. Alla resor ska vara 

trafiksäkra. Andelen fossilbränslefria resor ska öka. Det ska vara enkelt att delta i och 

arrangera resfria möten. Det ska vara enkelt att välja alternativ som gynnar miljön, hälsan 

och ekonomin. 

Ansvar 
Varje medarbetare ansvarar för att de egna resorna i tjänsten sker trafiksäkert, 

miljöanpassat och ekonomiskt. Förvaltnings- och bolagscheferna ansvarar för att 

riktlinjerna för resor ingår i introduktionen av nyanställda, samt att verksamheter med 

regelbundna resor ruttplanerar dessa. 

Fordon 

Busskort och cyklar 
Alla förvaltningar och bolag ska erbjuda busskort, tjänstecyklar och CE-märkt hjälm där 

det är lämpligt. Även kommunens gemensamma bilpool ska erbjuda tjänstecyklar. 

Personbilar 
Servicekontoret upphandlar alla kommunens personbilar och ger kommunens 

verksamheter möjlighet att nyttja dessa genom leasingavtal eller genom den gemensamma 

bilpoolen. Upphandling av fordon ska ske med hänsyn till Trafikverkets och 

Arbetsmiljöverkets krav på trafiksäkerhet. I första hand ska miljöfordon enligt regeringens 

senaste definition köpas in. Om miljöfordon inte valts ska detta motiveras. 

Bränsle 
Vid tankning ska det mest hållbara bränslet väljas om alternativ finns. Oftast är biobaserade 

bränslen ett bra val, skulle rekommendationen ändras meddelas det via lämpliga kanaler. 

Privata fordon i tjänsten 
Vi ska undvika att använda privata fordon i tjänsten och anställda har ingen skyldighet att 

använda sin egen bil. Milersättning för privat bil i tjänsten betalas bara om kommunägd bil 

inte finns att tillgå. Användning av privat bil i tjänsten ska godkännas av närmaste chef. 
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Planera resan 
Vi ska eftersträva samåkning och att samordna ärenden. 

Kortare resor 
I närområdet ska vi välja kollektivtrafik, cykel eller gång. För resor med bil ska bilpoolsbilar 

användas i första hand. I andra hand ska andra kommunägda bilar användas före taxi, hyrd 

bil och privat fordon. 

Längre resor 
Längre resor ska i första hand ske med tåg eller buss. Flyg ska användas endast om andra 

alternativ, efter noggrann avvägning, bedöms orimliga. Flygresor med slutdestination 

Stockholm, samt andra flygresor av motsvarande längd, görs endast i nödfall. För resor till 

Danmark och Tyskland samt grannländer ska alltid tåg undersökas som första alternativ. 

Vid upphandling av resebyråtjänster ska höga krav ställas på kunskap och tekniska 

förutsättningar för att kunna boka långväga tågresor. 

Alla resor beställs hos den resebyrå kommunen har avtal med. Beställning ska ske i god tid 

eftersom det kan ge lägre pris. Längre resor med bil ska ske endast i undantagsfall. I första 

hand ska kommunens fordon användas. 

Alternativ till resor 
Alla ska sträva efter att minska antalet körda mil genom att ersätta resor med till exempel 

telefonsamtal, telefonmöten, videokonferenser och chattkonferenser. 

Egna möten 
Den som organiserar ett möte ska i möjligaste mån anpassa tid och plats för att underlätta 

för deltagare att resa kollektivt. Inbjudan bör både informera om hur mötesdeltagare tar 

sig till lokalen med kollektivtrafik och uppmuntra till samåkning. 

Ekonomi och arbetsmiljö 

Trafiksäkerhet 

Förare av minibussar ska ha utbildning i trafiksäkerhet. Alkolås ska finnas i alla fordon. 

Parkering 
Parkeringsplats med uttag för motorvärmare ska finnas för Borås Stads fordon, alternativt 

motorvärmare som drivs av bilens batteri. I takt med att efterfrågan på elfordon ökar, ska 

det finnas god möjlighet att ladda dessa. 

Sparsam körning 
Anställda och förtroendevalda som kör över 100 mil per år i tjänsten ska utbildas i sparsam 

körning och trafiksäkerhet. Även övriga anställda bör erbjudas utbildningen. 
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Klimatkompensation 
Tjänsteresor med bil och flyg som orsakar växthusgasutsläpp klimatkompenseras inom 

Borås Stad. 

Beräkning av klimatavgift 
Nämnder och bolag tilldelas en årlig klimatavgift baserat på 1,50 kronor per kilogram 

koldioxidekvivalenter från föregående års tjänsteresor med bil och flyg. Avgiften gäller för 

de växthusgasutsläpp som orsakas av flygresor, resor med privat bil i tjänsten, resor med 

Borås Stads bilpool och av resor med övriga personbilar som ägs av kommunkoncernen. 

Växthusgasutsläppen beräknas med hänsyn till varje drivmedels klimatpåverkan ur ett 

livscykelperspektiv. Inget drivmedel för bil eller flyg är undantaget. 

All statistik samlas in och sammanställs av Samhällsbyggnadsförvaltningen som förser 

nämnder och bolag med underlag för uppföljning av de egna resornas utsläpp. 

Årliga utsläppsminskande åtgärder 
Klimatavgiften ska finansiera åtgärder som bidrar till att minska utsläppen av växthusgaser 

i så stor utsträckning som möjligt. Åtgärderna som genomförs med klimatavgiften ska 

därmed alltid ha en klimatnytta. 

Varje nämnd och bolag ansvarar för att planera och använd sin egen årliga klimatavgift till 

olika åtgärder, samt redovisa detta enligt den rutin som finns för 

klimatkompensationssystemet. Godkännande av åtgärderna ges av ansvarig miljöstrateg på 

Samhällsbyggnadsförvaltningen. 

I de fall nämnden eller bolag inte använt sin klimatavgift, eller har använt pengarna till icke 

godkända åtgärder, krävs avgiften in av Samhällsbyggnadsförvaltningen. Inkomna avgifter 

samlas i klimatkompensationsfonden. 

De nämnder och bolag som har en klimatavgift som är 15 000 kr eller lägre undantas från 

planering, redovisning och debitering. 

Klimatkompensationsfond 
Förvaltningar som önskar genomföra mer omfattande åtgärder i syfte att minska Borås 

klimatpåverkan kan ansöka om medel från klimatkompensationsfonden. 

Ansökan och utbetalning från klimatkompensationsfonden görs enligt framtagen rutin. 

Inkomna ansökningar bereds av Samhällsbyggnadsförvaltningen. Beslut om utdelning av 

medel sker två gånger per år på Kommunstyrelsens sammanträden. Vid mindre belopp 

kan tjänstepersoner på Samhällsbyggnadsförvaltningen ta beslut på delegation. 

Klimatkompensationsfonden syftar till att finansiera utsläppsminskande åtgärder med stor 

påverkanspotential. Tilldelning av medel görs i konkurrens med andra inkomna 

ansökningar och utifrån ett antal bedömningskriterier enligt fondens rutin. 
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Uppföljning 
Riktlinjerna ska följas upp i samband med stadens miljö- och klimatrapportering. 

Förvaltningarna och bolagen ska analysera sina resor och transporter för ständiga 

förbättringar. Samhällsbyggnadsförvaltningen ska sammanställa uppföljningen. Följande 

ska redovisas: 

• Flygresor: antal mil och växthusgasutsläpp. 

• Bilresor: antal mil med kommunägda bilar respektive privat bil i tjänsten och deras 

tillhörande växthusgasutsläpp. 

• Skador: Servicekontoret ska visa antal skador på fordon och skadekostnader för 

respektive förvaltning. 
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